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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 12. července 2017 v ČRo v 13.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek místopředsedové Rady ČRo, Miroslav Dittrich, Petr 

Šafařík, členové Rady ČRo  

Omluveni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Ivan Vodochodský, Vítězslav Jandák 

členové Rady ČRo   

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

  Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

  Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

 

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 28. 6. 2017 

 

3. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – stav 7. minitendru 

 

 

4. Setkání s vedením ČRo 13.30 hod, Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo, 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ, Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů 

ČRo 

- výjezdní zasedání Rady – ČRo České Budějovice  

- rozšířené regionální vysílání studia ČRo Zlín 

- různé 

 

 

5. Nové schéma stanice Vltava 

 

6. Analýzy vypracované pro Radu ČRo – souhrn 

 

7. Stížnosti a podněty posluchačů   

 

8. Různé 

 

 

 

1) Zahájení – J. Vejvoda zahájil jednání, omluvil H. Dohnálkovou, která čerpá dovolenou, program 

byl schválen. 

  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 28. 6. 2017 - k zápisu s doplněním od P. Šafaříka již 

nebyly žádné připomínky. 
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3) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – stav 7. minitendru – P. Šafařík informoval o stavu 

zakázky na 7. minitendr – nyní běží 15denní lhůta dodavatelů na námitky, po jejím uplynutí se 

generálního ředitele dotáže, zda se někdo odvolal. K 6. minitendru doplnil, že budou vypracovány 

celkem 4 analýzy, z nichž 3 se týkají vysílání ČRo v prvním pololetí tohoto roku; analýzy by měly být 

odevzdány ke konci srpna. Poprosil místopředsedu T. Kňourka, aby jako v minulosti oslovil 

dodavatele krátkou zprávou ohledně dodání analýz, což T. Kňourek přislíbil. 

 

4) Setkání s vedením ČRo 13.30 hod, Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo, Josef Havel, 

ředitel kanceláře GŘ, Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

Úvodem J. Menger krátce vyzdvihl z dodaných měsíčních informací generálního ředitele za měsíc 

červen tyto body – nadále probíhá jednání o novém měření poslechovosti – Radioprojekt, rešeršní 

oddělení bylo přesunuto do oddělení archivních a programových fondů, proběhl speciální projekt 

Týden vody, do této mimořádné akce se zapojily všechny stanice včetně regionů, od 1. 6. bylo 

spuštěno řádné digitální vysílání DAB+, probíhá kampaň Médium veřejné služby, úspěšně proběhly 

kampaně Daruj krev s Českým rozhlasem, Den otevřených dveří a velmi úspěšný byl závěrečný 

koncert SOČRu v rámci Pražského jara v Obecním domě a koncert na Letné s názvem „SOČR na 

Stalinu“.  

Dále probíhaly návštěvy generálního ředitele v regionálních studiích, kde se uskutečnila setkání se 

zaměstnanci, k 1. 6. byl změněn název ČRo Region Vysočina na „ČRo Vysočina“. 

Stanice Dvojka připravuje seriál Léto s Sherlokem, stanice Vltava „Léto s Haškem“. Oddělení výroby 

pořádalo 49. ročník festivalu Concertino Praga, ve zpravodajství proběhlo velké školení ohledně 

předvolebních pravidel vysílání nejen na všech stanicích, ale i na sociálních sítích. Nová media 

uveřejnila na webových stránkách rozhlasu interaktivní rozpočet ČRo. Oddělení techniky a správy se 

věnovalo spuštění řádného digitálního vysílání a byla instalována rozhlasová a IT technologie na MFF 

v Karlových Varech.  

J. Vejvoda pochválil oba koncerty SOČRu, jak v na Pražském jaru, tak „na Stalinu“, které měly velký 

úspěch, a dotázal se, z jakého důvodu bylo rešeršní oddělení převedeno pod archivní a programové 

fondy. J. Menger odpověděl – původně rešeršní oddělení patřilo pod APF, po stabilizaci a rozšíření se 

tam opět vrací, i nadále si ponechává vazbu na vysílání, v minulosti bylo trochu nelogické, že spadalo 

pod generálního ředitele.  Dále se J. Vejvoda dotázal, zda bude mít rozhlas nějakou strategii, co se týká 

komentování zaměstnanců rozhlasu na sociálních sítích. J. Menger uvedl, že pravidla či doporučení 

existují; pokud někdo píše jen pod svým jménem, těžko jej mohou korigovat, ale pokud se prezentuje 

jako zaměstnanec ČRo, tak se na něj pravidla vztahují. Vedení rozhlasu apeluje na zaměstnance, aby 

se drželi hesla BBC – „nepiš na facebook nic, co bys neřekl do vysílání“. T. Kňourek v této souvislosti 

upozornil na příklad zaměstnance, který nevhodně glosoval politickou situaci, čímž se zabývali i radní 

v jedné ze stížností, a doporučil rozhlasu se od takových výroků veřejně distancovat, J. Hošna doplnil, 

že v tomto konkrétním případě se již rozhlas od prohlášení distancoval v tiskové zprávě.  

- výjezdní zasedání Rady – ČRo České Budějovice – J. Vejvoda oznámil, že Rada ČRo plánuje 

výjezdní zasedání do regionálního studia v Českých Budějovicích koncem října tohoto roku, ale v tuto 

chvíli ještě zvažuje, zda nespojí návštěvu se slavnostním spuštěním rozšířeného vysílání v regionálním 

studiu ve Zlíně 1. 11. 2017. 

- rozšířené regionální vysílání studia ČRo Zlín – J. Vejvoda se dotázal, jak bude probíhat zahájení 

rozšířeného provozu ve Zlíně, J. Menger uvedl – platí termín 1. 11. 2017, slavnostního zahájení se 

zúčastní generální ředitel a významné osobnosti kraje, účast přislíbil hejtman, program se ještě 

dopracovává. J. Vejvoda se dotázal, kolik bude mít studio zaměstnanců, J. Menger odpověděl, že se 

počítá s týmem 13 zaměstnanců, většinou z vlastních zdrojů, zřejmě nebude nutné navýšení 

pracovních pozic. J. Vejvoda závěrem uvedl, že radní návštěvu obou studií zváží a na příštím jednání 

vedení rozhlasu oznámí, jak se rozhodli.    

- různé – J. Menger omluvil generálního ředitele, který nebude přítomen na veřejné schůzi Rady 26. 

července, kde ho bude zastupovat, a požádal: pokud budou chtít radní zodpovědět na veřejné schůzi 

nějaké dotazy, zda by je mohli předem zaslat, aby se mohl na jejich zodpovězení připravit. J. Vejvoda 

vyzval radní, aby své dotazy zaslali do pátku 21. 7. předsedkyni Rady, aby je mohla v pondělí 24. 7. 

předat J. Mengerovi.   
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5)  Nové schéma stanice Vltava - J. Vejvoda detailně prostudoval dodaný materiál o novém schématu  

stanice Vltava, dle jeho názoru se nejedná o žádný zásadní zlom ve vysílání a charakteru stanice, o 

kterém by se muselo hlasovat na veřejné schůzi. Vyzdvihl vysílací schéma všedních dnů, kdy vždy ve 

stejnou dobu bude vysílána hudba a mluvené slovo, ale dle jeho názoru by si radní měli nechat od 

autorů důkladně vysvětlit schéma diskusních pořadů. Také by se Rada měla zajímat o širší okruh 

spolupracovníků, kteří budou pořady uvádět a spektrum hostů, aby bylo názorově vyvážené. M. 

Dittrich s názory J. Vejvody souhlasil, vyzdvihl více využívat bohatého archivu ČRo a nelitovat 

peněžních prostředků za zajímavé záznamy nejen mluveného slova, ale i koncertů. Proběhla diskuse 

přítomných radních, jak přistoupit k ohlášeným změnám na veřejné schůzi, P. Šafařík vyzdvihl otázku 

plurality. Jak již minule odkazoval na zákon o ČRo, doporučuje zvážit, zda chystané změny Vltavy 

chápat v gardu „dlouhodobého plánu programového rozvoje“, který má Rada ČRo schvalovat. P. 

Šafařík dal do úvahy vzít programové změny Vltavy na veřejné schůzi na vědomí s doporučením 

určitých aspektů v usnesení. J. Vejvoda doplnil, že by usnesení s doporučením mělo být časově 

ohraničeno, s čímž přítomní radní souhlasili a dohodli se, že na červencové veřejné schůzi požádají 

vedení rozhlasu o materiál o složení publika stanice Vltava ve vztahu k jednotlivým krajům a 

slyšitelnosti signálu, na srpnové veřejné schůzi pak přijmout k těmto změnám usnesení.  

 

6) Analýzy vypracované pro Radu ČRo – souhrn – P. Šafařík připomněl dodané analýzy a uvedl 

některá dílčí pochybení, kterých se dodavatele dopustili, na několika příkladech. 

Prvním byla analýza náboženských pořadů, kde se jedna z otázek zadání ptala, zda je objem 

náboženského vysílání ČRo adekvátní normám závazným pro Český rozhlas, a odkazovala mj. na 17. 

článek Kodexu ČRo uvádějícího jako pomůcku k určení programového prostoru věnovaného 

náboženství údaje ze sčítání lidu. Autoři analýzy vycházeli jen z jednoho sčítání lidu, podle P. Šafaříka 

ale bez porovnání výsledků sčítání lidu mezi posledním (2011) a předposledním sčítáním lidu (2006) a 

bez porovnání počtu náboženských pořadů ČRo v nynějším a předchozím období není možné určit, 

zda se ČRo 17. článkem Kodexu řídí; navíc  sčítání lidu z r. 2011 zjistilo právě ohledně míry a podob 

náboženské identifikace občanů ČR velké změny oproti minulosti.  

Dalším příkladem byla expertíza týkající se pojetí a způsobů měření veřejné služby; její část věnovaná  

různým přístupům a současným trendům mediální politiky byla poměrně stručná a vycházela částečně 

ze zdrojů, které v něčem již zastaraly. Posledním příkladem byla analýza pořadů „20 minut 

Radiožurnálu“ a „Pro a proti“, která obsahuje omyl v pořadí čtenosti českých deníků a místy byla 

nedůsledná ohledně  náležitosti uvádění afilací ‒  částečně se prameny analýzy překrývaly s tím, čeho 

se ohledně vysílání v 2. pololetí 2016 týkala kritická zjištění RČRo.  

J. Vejvoda se dotázal, jak by se takovým pochybením dalo předcházet, P. Šafařík uvedl, že by se Rada 

mohla inspirovat praxí RRTV, která si nechá hotovou analýzu od externistů předložit k připomínkám a 

má možnost autory před definitivním odevzdáním  požádat např. o dopracování či hlubší objasnění 

něčeho. S tímto řešením přítomní radní souhlasili, ale toto opatření by bylo možné do smlouvy 

zapracovat až od příštího rámcového tendru na analýzy pro potřeby RČRo.  

P. Šafařík ještě upozornil, že na webových stránkách RRTV jsou k dispozici smlouvy na analýzy i 

s rozsahem a cenou a je možné je porovnat s cenami a rozsahem analýz, které byly vypracovány pro 

Radu ČRo.  

 

 7) Stížnosti a podněty posluchačů  - T. Kňourek upozornil na stížnost B. Richterové ohledně 

dezinformačních webů, připraví návrh odpovědi, ale vzhledem k tomu, že nebude na červencové 

veřejné schůzi přítomen, navrhl tuto stížnost projednat až na srpnové veřejné schůzi, aby se k ní mohl 

vyjádřit. S tímto návrhem přítomní radní souhlasili, T. Kňourek zašle návrhy odpovědí na ostatní 

stížnosti, které budou projednávány na červencové veřejné schůzi začátkem příštího týdne.  

 

 

8) Různé (VZ právní služby, Francie) - J. Vejvoda zahájil debatu ohledně výjezdního zasedání Rady, 

přítomní radní se shodli, že se na příštím jednání definitivně rozhodnou, zda by jela Rada koncem října 

do Českých Budějovic (24. - 25. 10.), či zda by byla veřejná schůze 31. 10. ve Zlíně a radní by se 

druhý den zúčastnili slavnostního zahájení vysílání.  
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P. Šafařík se dotázal, zda vedení rozhlasu dodalo materiály ohledně složení posluchačů Rádia Junior, 

jak bylo přislíbeno na červnové VS, a zda generální ředitel neinformoval o finální podobě zadávací 

dokumentace k 7. minitendru , jak slíbil na minulém jednání předsednictva, což tajemnice Rady 

prošetří. 

Závěrem se ještě radní shodli požádat vedení rozhlasu o předvolební pravidla k přímé volbě prezidenta 

z minulosti.   

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

červenec 26. 7    10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

srpen  16. 8.   13.00 jednání předsednictva     

28. 8.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze - změna 

 

 

září  13. 9.   13.00 jednání předsednictva     

  20. – 22. 9.  zahraniční cesta Paříž  

27. 9.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

říjen  11. 10.  13.00 jednání předsednictva     

25. 10.  10.00 jednání předsednictva + 13.00 veřejná schůze (RS České Budějovice) 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Jiří Vejvoda 

 

 


